
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 2. juli 2020 stillet følgende spørgsmål 

nr. 1479 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares endeligt. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 1479:  

”Det har flere gaŶge været ŶævŶt, at ďeďoere på Ŷogle plejehjeŵ uŶder ”ĐoroŶa- 

ŶedlukŶiŶgeŶ” ikke har kuŶŶet forlade deres ďolig på et plejehjem uden  

efterfølgende at kunne forvente op til 14 dages karantæne/isolation. På den  

baggrund bedes ministeren oplyse, hvor mange og hvilke plejehjem  

sundhedsmyndighederne har rettet henvendelse til og påtalt, at det ikke er lovlig  

praksis.” 

 

Svar: 

Jeg skal henvise til min besvarelse af SUU alm. del spørgsmål 1474. 

 

Jeg kan supplerende oplyse, at Styrelsen for Patientsikkerhed ikke har registreret, at 

styrelsen har rettet kontakt til konkrete plejehjem eller plejecentre med det formål at 

påtale praksis vedrørende beboeres mulighed for at forlade plejehjemmet/-centret. 

Styrelsen for Patientsikkerhed har imidlertid skriftligt rådgivet 3 kommuner (Fredens-

borg, Stevns og Sønderborg kommuner) om det pågældende regelsæt, og herudover 

har Styrelsen for Patientsikkerhed telefonisk på styrelsens hotline rådgivet en række 

kommuner. 
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